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Tetõ alatt a �tököli ház� Felsõzsolcán
A nyár közepén indult meg a munka a Petõfi u. 12. sz. alatt, az

Albert család udvarán. Megrendítõ volt egy élet eredményét ro-
mokban látni. Mint megtudtuk, az utolsó pillanatig rakták a zsá-
kokat a ház körül, védekeztek, s amikor kiderült, nem tudják
megvédeni a házat, rádöbbentek, hogy mindenük benn maradt
az épületben. Ruhák, könyvek, szekrények, hûtõk, esküvõi évti-
zedes emléket jelentõ étkészlet, minden ott maradt az épületben,
amit feldúcoltak, nem volt megközelíthetõ. Az árvíz éppen az
idõs családok vályogházait tette tönkre, Felsõzsolcán több mint
200-at.
Tudtuk, a kormány gondoskodik a helyreállítási folyamatról,

de a segítõkészség, ami a tököliektõl megnyilvánult � vállalkozói
felajánlások, magánadományok, képviselõ-testületi döntéssel 5
mFt � elvitt minket a helyszínre.
Kétszer ad aki gyorsan ad, s mi tudtuk, képesek leszünk októ-

berre a ház felépítésére.
A gyors romeltakarításnál még voltak elérzékenyülést jelentõ

pillanatok, hiszen a család a markolóból mégiscsak megpróbálta
eddigi élete értékeit, emlékeit megmenteni, de ezt követõen fel-
gyorsult minden.
Elvitték a romokat, azóta szervezett, igényes kõmûves-, ács-,

vízszerelési munkát végeznek a házon dolgozó tököliek. Borka Já-
nos vezetésével a Dunagép csapata, Vászin Attila és Mészáros
Zoltán a vízszerelést, Máthé Bálint, az Ersto Kft. tulajdonosa az
elektromos szerelési munkákat, Tóth Zoltán a kõmûves-,
Miklovitz Gábor az ácsmunkákat oldotta meg. A szállítási vállalá-
sok (Guth László) is pontosan teljesültek. A Dunagép Zrt. a tég-
lát, betont, a Kirchner Tüzép a cserepet, Piróth Mihály a nyílás-
zárókat biztosította. Takács Zoltán (FittingKer) a kõmûvesmunká-
kat, Kurán Antal (Plasticon Kft.) a faanyag vásárlását segítette. A
Kubányi Imre által készített ajándékterv alapján épülõ ház tetszik
a családnak, ami még fontosabb az engedélyezõ örökségvédelmi
hatóságnak is. Sipiczky Zoltánmûszaki vezetõ elhivatottsággal ke-
resi fel hetente az építkezést, s jó érzés õt idézni: �Kiválóan halad
az építkezés és szép munkát adnak ki a kezükbõl a szakemberek.� Sajnos

a család legidõsebb tagját, a 90 év feletti dédnagymamát megvi-
selték az események, nem bírta szervezete az otthon biztonságá-
nak elvesztését, de a többiek nagy-nagy örömmel szólnak a na-
ponta tapasztalt változásokról.
Precíz, jó szervezésre volt szükség a távolból, hogy minden

idõben, a megfelelõ minõségben készüljön el.
Szeptember vége van, s már nemcsak a falak állnak, hanem

készen van a tetõ, fenn van a cserép, elkészültek az elektromos
szerelések, a víz- és csatornarendszer kiépítése, a külsõ, belsõ va-
kolás, a Piróth Kft. készíti az ablakokat. A napokban készen lesz
az aljzat, kezdõdik a burkolás, festés. A felajánlások alapján lát-
juk, hogy a bútorozásban, konyhagépek beszerzésében is tudunk
segíteni a családnak.
Csak köszönettel tudunk szólni az összefogásról, ami a bajba-

jutott család felé megnyilvánult.

Köszönet mindenkinek.
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Aranylakodalom

A felépült és városunk egyik díszét jelentõ tököli református
templom kiemelkedõ ünnepi alkalma volt 2010. június 20-án Tö-
rök Géza és felesége 50. házassági évfordulójának megünneplése.
Az ünnepi istentiszteleten az egész nagy család és a gyülekezet

hálaadással állt meg �az arany mérföldkõ�, az 50. évforduló mel-
lett. Amellékelt képek az örvendezõ és hálaadó pártmutatják, to-
vábbá a család és a gyülekezet elöljáróinak közösségét az új temp-
lom Úrasztala körül.
Szívbõl kívánjuk, hogy templomainkban sok-sok ezüst-, arany-

és gyémántlakodalmát ünneplõ párnak örvendezhessünk Isten
elõtti hálaadással.

Református hittantábor

Idén elsõ alkalommal rendezte meg a Tököl�Halásztelek Re-
formátus Egyházközség ismerkedõ táborát, melyre sok tököli és
halásztelki iskolás és óvodás kisgyermek érkezett.
A lelki közösségkovácsoló tábor nagyon jó hangulatban telt,

köszönet vitéz Kiss Lászlónak a huszár hagyományok megismer-
tetéséért, Vikár Bélának és cserkészeinek a mûsor színesítéséért,
és mindenkinek, aki adományozott és segítõ kezet nyújtott a kivi-
telezésben.
Külön köszönet Tököl Város Önkormányzatának a helyiség, a

Parkerdõ biztosításáért.
Továbbra is várjuk a hittanra jelentkezõ tököli és halásztelki

gyermekeket, hogy jövõre még többen együtt lehessünk, hogy
még többen megtalálják Isten szavát.

-Thuróczy István lelkipásztor és a szervezõk-

Ha nyár, akkor Tihany�
Mintmármegszokhatták a tököli lakosok,minden õsszelmeg-

jelenik egy kis cikk a Máltai Szeretetszolgálat nyári programjáról:
hátrányos helyzetû tököli általános iskolások táboroztatásáról.Mi-
ért is írunk újra és újra egy táborról, ami minden évben ugyan-
oda, majdnem ugyanazon felnõtt kísérõk segítségével, de min-
den évben más résztvevõkkel zajlik? Idén a 20. tábort sikerült
megszerveznünk! Azt hiszem, aki figyelemmel kísérte az elmúlt
évek közéletét, hallhatta rádióból, televízióból, olvashatta külön-
bözõ kiadványokban: milyen nagy gond van szerte az országban:
hány intézményt számoltak fel, milyen sok kis és közepes cég
ment tönkre, mindenütt leépítések, elbocsátások, anyagi megszo-
rítások. Ezért idén félve indultam el, vajon tudnak-e adni még az

emberek a kevesükbõl, nem ölte-e ki belõlük a sok kudarc, nehéz-
ség az összes szolidaritást, empátiát? Tudnak-e lemondani a saját-
jukról, azért hogy 30 gyerek Tökölrõl eljusson a Balatonra? Rá-
adásul idén az idõjárás okozta károk miatt /árvíz, szélviharok/
olyan sok ember maradt fedél nélkül az országban, hogy valóban
elsõsorban oda kellett adakoznunk, országos összefogással segíte-
nünk. Ebben a Máltai Szeretetszolgálat egy nagy szeletet vállalt
magára: önkénteseink, munkatársaink hónapokon keresztül segí-
tettek a katasztrófa sújtotta helyszíneken. Így hát még nagyobb
köszönet jár azoknak, akik táborunk megvalósulásában segítet-
tek, akár pénzbeli adománnyal, akár élelmiszerrel, kedvezmény
nyújtásával.
Név szerint:
Tököl Város Önkormányzata, Malaczkó Péter, Szilágyi János,

Dr. Szilágyi Cecília, Beton Epag, Dunagép Zrt, Sovány András,
Dr. Bodnár Eszter, Tompos Alpárné, Hollósi Andrásné, Odin
Kft., Hajker Bt., Ágics Szilvia, Szilágyi Pál, Szabó Istvánné,
Spánya Bt., Lászlóné Sovány Katalin és Pandurné Gizi, valamint
több háziasszony, akik süteménnyel, lekvárral, tartós élelmiszer-
rel segítették a csoportot.

Végezetül újfent megköszönöm kollegáimnak, hogy szabad-
idejükbõl egy hetet a gyerekekre fordítottak, szeretetüket, energi-
ájukat önzetlenül adták. Kívánok mindnyájuknak jó egészséget,
nyugalmat a munkás hétköznapokra.
Tisztelettel: Vukovné Sávoly Eszter

Polgárõr Nap Tökölön

A tököli polgárõrök egyetlen olyan napja, amikor felszabadul-
tan érezhetik magukat a kötelékben. Reggel 9,30 órakor kezdõ-
dött a dolgok hivatalos része: beszámolók, gazdasági beszámolók,
évértékelések, az elmúlt és a jövõ, okleveles jutalmazások (sajnos
másra nem telik).
Sajnos az idõjárás nem kedvezett a kinti szabadidõs dolgoknak

(peca, foci), de így is jó hangulatban vártuk az ebédet, amely na-
gyon finomra sikeredett Vejmola István és segítõi jóvoltából.
Az ebéd elfogyasztása után kellemes beszélgetések közben ki-

osztottuk az új igazolványokat és pólókat.
Délután 5-6 óráig folytatódott a beszélgetés, és ezt követõen

befejeztük a bulit. A jelenlévõ 40 fõ jól érezte magát. Jövõre talán
többen tudnak eljönni a 75 fõs létszámból.

Ágics Péter, Tököli Polgárõr Egyesület elnöke
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A Tököl és Térsége Szennyvíz-
tisztító Projekt

A pályázat az eddigi legnagyobb fejlesztés a város érdeké-
ben. A Városközpont II. 1 mdFt-os költségével szemben ez a
beruházás közel 2 mdFt értékû, s Tököl, Szigethalom, Ha-
lásztelek számára jelent vagyongyarapodást. A kapacitásbõ-
vülés és a korszerûsítés elõnyei is jelentõsek, hiszen bevétel-
növekedést s az elégtelen tisztító miatti büntetés megszûné-
sét eredményezi. Itt is tulajdonjogi kérdéseket kellett megol-
dani, illetve módosította mindhárom település a Társulási
Megállapodást az önrészhez szükséges 350 mFt társulási hi-
tel mértékérõl.
Komoly elemzés készült a következõ évek szennyvíztisztítá-

si díjmegállapítására vonatkozóan. A jelenlegi díjakból kiin-
dulva, azt öt évig 5-10%-os emeléssel kiegészítve határozták
meg. A pályázatkészítõ cég szerint a számítások, s a döntések
biztosítják a pályázat 85% támogatási arányát.
Nyilván nem mindegy, hogy 15% vagy 25% egy 2 mdFt kö-

rüli beruházás önkormányzati forrásigénye.

Döntések az utolsó hetekben is
Nem csökkent a képviselõ-testületi és társulási munka a válasz-

tás közeledtével sem. A 2010. évi idõarányos I. félévi költségvetés-
rõl szóló beszámoló, a módosításokkal elfogadott költségvetési
rendelet mellett a két folyamatban lévõ pályázattal kapcsolatos
döntéseket tárgyalták s határozták meg.

A költségvetés 1,7 mdFt-ra módosult, s most mintegy 16 mFt
változtatásról döntöttek. Újabb 1 mFt a Mûvészeti Iskolának, 4
mFt egy iskola-felújításhoz szükséges pályázat tervére, 5 mFt
munkavállalói támogatás, 4 mFt a Városfejlesztési Projekt 2010-
ben felmerülõ költségeire (hatósági eljárási és szakértõi díjak). Az
adóbevételek a vártnál alacsonyabb szinten teljesülnek, s fel kell
gyorsítani a telekértékesítéseket is. A több mint 70 mFt mértékû
kormányzati elvonás, amelyet még az elõzõ kormány döntése
nyomán vesztett el Tököl, nehéz helyzetet teremtett, és következ-
ményeit egész évben érzékeljük.

Városközpont-felújítás

A városközpont-felújítás folytatásához az alábbi döntések
voltak szükségesek:

� a KMOP-2009-5.2.1./B Pest megyei településközpontok
fejlesztése � Integrált településfejlesztés Pest megyében tár-
gyú, �Tököl, funkcióbõvítõ városközpont rehabilitáció� címû
beruházási pályázatának megvalósításához szükséges saját
forrást teljes egészében � így a Tököli Római Katolikus Egy-
házközség, mint konzorciumi partner által megvalósított te-
vékenység vonatkozásában is � maximum 270.000.000 Ft, az-
az kétszázhetvenmillió Ft erejéig biztosítsa hitelfelvétel ter-
hére.
� Jóváhagyták a KMOP-2009-5.2.1./B Pest megyei telepü-

lésközpontok fejlesztése � Integrált településfejlesztés Pest
megyében pályázati felhívás második fordulójára �Tököl,
funkcióbõvítõ városközpont rehabilitáció� címû beruházási
pályázatának (továbbiakban: pályázat) benyújtását, továbbá
hagyja jóvá a pályázat követelményeinek megfelelõ, a pro-
jektfejlesztés során módosított Integrált Városfejlesztési Stra-
tégiát és Akcióterületi Tervet.
� A pályázat projektfejlesztési tevékenységének támogatá-

sával, valamint a pályázat elnyerése esetén a pályázat megva-
lósításához szükséges projektmenedzsment tevékenység tá-
mogatásának nyújtásával a TriDev Projektmenedzsment Kft.-t
(1016 Bp., Dezsõ u. 4/a.) bízzák meg, 13.683.000 Ft + áfa
vállalási ár erejéig. Fedezeteként a 157/2010. (VI. 24.) számú
képviselõ-testületi határozat 4. pontjában meghatározott for-
rást jelölik meg.
Megnyugtató, hogy rendezõdtek a tulajdonviszonyok, el-

készültek a tervek, a szükséges számítások. Megítélésünk sze-
rint 2010 októberében a II. fordulós dokumentumok bead-
hatók lesznek. 270 mFt saját forráshoz a sikeres pályázattal
710 mFt-os támogatás szerezhetõ. Így több mint 1 mdFt-os
fejlesztés valósul meg.

Csakúgymintaképviselõ-testület,abizottságokisaciklusutolsónapjáigdolgoztak.Azaktuálisésfolyamatbanlévõügyek,pályázatok
szintelélegzetvételnyiszünetetsemtetteklehetõvé

AzOktatási, Mûvelõdési és Sport BizottságAzOktatási, Mûvelõdési és Sport Bizottság A Szociális és Egészségügyi BizottságA Szociális és Egészségügyi Bizottság

Munkában a társulásMunkában a társulás
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â Megõriztük Tököl kertvárosi jellegét, szûkítettük a
beépítési lehetõségeket. Elkészítettük a város Integ-
rált Fejlesztési Stratégiáját. 710 mFt-os pályázatot
nyertünk a központi városrész korszerûsítésére.
Több mint 100 mFt-ból felújítottuk a Piac tér kör-
nyezetét. Megkezdtük a többi városrész Arculati
Tervének összeállítását. 40+270 mFt önkormány-
zati forrással e fejlesztésekre 800 mFt pályázati for-
rást szereztünk.

â Megkezdtük a város energia-takarékossági prog-
ramjának teljesítését. Napkollektorokat helyeztünk
el az uszodán, elkészítettük a lakótelepi iskola és a
sportcsarnok energia-takarékos mûködéséhez
szükséges pályázati terveket. Folyik a város közin-
tézményeinek fûtés- és világítás-korszerûsítési
programjának elõkészítése.

â Megkaptuk egy önálló tököli víznyerõkút vízjogi lé-
tesítési engedélyét. Irányításunkkal Halásztelekkel
és Szigethalommal szennyvíztisztító-bõvítési pro-
jektet indítottunk. A kapacitás-bõvülés 2500
m3/nap, a beruházás tervezett költsége 2 Mrd Ft. Az
önkormányzati saját forrás igény a három telepü-
lésre 347 mFt.

â Megtisztítottuk a Diana sétányt, rendbe hoztuk a
Vásártéri temetõt, új parkokat, közterületeket ala-
kítottunk ki. Dolgozunk az Urbanica sziget termé-
szeti parkká alakításán. A gazdákkal, polgárokkal
összefogva rendben tartjuk a nyári gátat.

â Minden korábbinál többet fordítottunk útépítésre.
Négy év alatt 365 mFt-os fejlesztést valósítottunk
meg, 130 mFt-os saját forrást biztosítottunk. Pótol-
tuk a hiányzó utcaneveket (TIGÁZ, Duna-part).

â A négy év alatt elkészült a Parkerdõ gázellátását
biztosító körvezeték. A beruházás elkészültével
megszûnt a téli hónapokban tapasztalt gázhiány, és
a gázellátás kiegyensúlyozottá vált. A vezeték
kiépítését a TIGÁZ Zrt. és az önkormányzat közö-
sen valósították meg.

â Homlokzatfestéssel, nyílászárók cseréjével megszé-
pítettük az Aradi utcai iskolát és a Napsugár Óvo-
dát, bölcsõdét. Ajtókat, ablakokat cseréltek a
Horvát és a Szivárvány Óvodákban.

â Befejeztük az egészségügyi szolgáltatások korszerû-
sítését. Új Egészségközpontba kerültek a házi-,
gyermek- és fogorvosok. Tökölön biztosítottuk a la-
bor- illetve vérvételi lehetõségeket. Megteremtet-
tük a központi orvosi ügyeleti ellátást. Kulturált
környezetet biztosítottunk a védõnõi szolgálat szá-
mára. Új gyermekorvosi körzetet létesítettünk.

â Új gyógyszertárak és bankautomata létrejöttét, el-
helyezését segítettük.

â Elõreléptünk a média-nyilvánosság területén. A
DUNAVIDÉK TV és a Lakihegy Rádió szerzõdéses
partnereként rendszeres információkat biztosítunk
Tökölrõl a tökölieknek.

â Erõteljesebben támogatjuk a Polgárõrséget. Térfi-
gyelõ kamerákat helyeztünk el. Rendõri túlmunkát
finanszírozunk Tököl közbiztonságának javítása ér-
dekében. Korszerû körülmények közé helyeztük a
Tököli Rendõrõrsöt.

â Új játszóteret alakítottunk ki a Kun utcában. Kicse-
réltük az elhasználódott játszóeszközöket. Pályázati
támogatást nyertünk két hagyományos és egy ext-
rém játszótér kialakítására. Ezeket 2011-ben
alakítjuk ki.

â Folytattuk a BKV-val kialakított együttmûködést.
Területvásárlással újabb parkoló megépítését
tesszük lehetõvé.

â A ciklus kezdetétõl kiszámítható vállalkozás- és
családbarát adópolitikát folytattunk. A Nap-Hold
Alapítvánnyal együttmûködve új csarnoképület
megépítését segítettük. Hozzájárultunk 10 új
csökkent munkaképességû munkahely létrejötté-
hez.

â Az Ipari Park és a Kereskedelmi terület szabályozá-
sával segítettük az új bevásárlóközpont és 300 új
munkahely létrejöttét.

â Támogattuk a katolikus templom belsõ felújítását
és a református templom építését.

â Kiemelten kezeltük a nyugdíjasokat és a tököli
közösségeket. Minden évben megszerveztük az
idõsek karácsonyi ünnepi találkozóját és támoga-
tását. Évente 6 mFt-tal támogattuk a Summerfest
Táncfesztivált, 600 eFt-tal a Tököli Lovas-
napokat. 4,5-4,5 mFt-tal támogattuk a nõi és fér-
fi kézilabda szakosztályt, 9 mFt-ot biztosítottunk
a labdarúgó szakosztály mûködtetésére. 2010-
ben 4 mFt-ot fordítottunk a Délszláv Táncegyüt-
tesre.

â Támogattuk a Tûzoltóság, a Mentõszolgálat, ill. a
Rendõrség munkáját, pályázatait. Képviselõink
munkájával növeltük a város vagyonát, kiegyen-
súlyozott, átlátható költségvetési rendszert te-
remtettünk. Nyílt bizottsági és testületi üléseken s
a települési fórumokon biztosítottuk a tököliek
vélemény-nyilvánítási lehetõségeit.

VVVVÁÁLLLLAALLTTUUKKÁÁLLLLAALLTTUUKK ,,  TT,,  TT EELLJJEESS ÍÍ TTEETTTTÜÜKKEELLJJEESS ÍÍ TTEETTTTÜÜKK
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GAZDAGAZDASÁG:SÁG:
â Támogatjuk a tököli cégek munkahely-teremtési, mun-

kahely-megtartási erõfeszítéseit

â Továbbra is biztosítjuk az eddigi adókedvezményeket:
helyi rendeletünk alapján az építményadó mértéke
2010. január 1-jétõl � a törvényi 1.241 Ft/m2 maxi-
mummal szemben 56, 48, illetve 40%-os mértékû � a
vállalkozás céljára szolgáló építmények adóköteles
alapterülete után: 700 Ft/m2/év, illetve 600 Ft/m2/év és
a nem lakás céljára szolgáló építmények közül az üdü-
lõ esetén: 500 Ft/m2.
A kommunális adó mértéke a törvényi 16.550 Ft/év
adómaximummal szemben 36%-os mértékû � 6.000 Ft/év.
A helyi iparûzési adó mértéke ebben az évben is az
adóalap évi 2%-a, ami megegyezik a törvényi adó ma-
ximummal.

â Javítjuk a közszolgáltatások színvonalát, biztosítjuk a
víz- és szennyvíz közmûvek korszerûsítésének fedeze-
tét. Megõrizzük az önkormányzati gazdálkodás egyen-
súlyát, átláthatóságát. Tovább gyarapítjuk a város va-
gyonát.

KÖZÖSKÖZÖSSÉGI ÉLETSÉGI ÉLET::

â Erõsítjük a város közösségmegtartó, közösségépítõ
erejét.

â Sport-, mûvelõdési és oktatási koncepciót fogadunk el.
Kihasználjuk az új jogszabályok adta támogatásszerzési
lehetõségeket is.

â Rendszeres civil, illetve közösségi találkozási lehetõsé-
get teremtünk.

â Továbbra is biztosítjuk a kiemelt rendezvények finan-
szírozását, a tököli azonosságtudatot, büszkeséget erõ-
sítõ közösségeket és a nemzetiségi kisebbségeket. Erõ-
sítjük testvérvárosi kapcsolatainkat, együttmûködési
megállapodást írunk alá erdélyi és horvátországi part-
nervárosunkkal.

â Segítjük a katolikus és református egyházközösségek
mûködését.

â Folytatjuk az intézményi névadás programot.

â Kiállítótermet létesítünk, javítjuk a Hagyományok Há-
za mûködési körülményét.

â Kiemelten támogatjuk a Szárny-nyitogató Mûvészeti Is-

kola tevékenységét, új helyiségeket biztosítunk számuk-
ra az Aradi úti iskolában.

â Folytatjuk a játszótérépítési, -korszerûsítési programot.
Hagyományos és extrém játszótereket építünk.

â Különös figyelmet fordítunk az idõsekre. Minden év-
ben megteremtjük az Idõsek Karácsonyi együttlétének
megajándékozásának feltételeit.

â Kihasználjuk a kistérségi média lehetõségeit. Ezekben
az interneten és a Tököli Tükörben pontos informáci-
ókat adunk a képviselõ-testület munkájáról, a város
életérõl.

â Összehangoljuk a képviselõk egyéni körzetekbõl adódó
feladatait a város egészének fejlesztésébõl fakadó elvá-
rásokkal.

â Bõvítjük, korszerûsítjük a közigazgatási, szolgáltatási
információk elérésének lehetõségeit. Biztosítjuk azon
tököli polgárok elismerésének módját, akik kiemelke-
dõ tevékenységet nyújtanak Tököl bármely területének
fejlesztése során.

KÖZRENDKÖZREND--KÖZBIZTONSÁG:KÖZBIZTONSÁG:

â Közterület-felügyelõket állítunk munkába. Térfigyelõ
kamerákat helyezünk el. Kamerákkal védjük intézmé-
nyeink vagyonát, mûködését.

â Fenntartjuk a mezõõri szolgálatot.

â Erõsítjük a Polgárõrség tevékenységét.

KÖRNYEZETVÉDELEM:KÖRNYEZETVÉDELEM:

â A lakossági érdekek figyelembevételével alakítjuk ki a
volt szovjet repülõtér területére vonatkozó döntésein-
ket.

â Megvédjük Tökölt a sóderbánya-nyitás ártalmaitól.

â Keressük a pályázati lehetõségeket az Urbanica-szigeti
holtág és a nyárigát, valamint a sitt-lerakó rekultiváció
megvalósítására.

â Térségi vagy országos együttmûködési akciót kezdemé-
nyezünk az illegális hulladéklerakók felszámolására.

â Tisztítsuk meg Tökölt, tisztítsuk meg a Csepel-szigetet
és a Kis-Dunamentét.

PROGRAMGONDOLATOK
HOFFMAN PÁL POLGÁRMESTER
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â Növeljük a zöldfelületek, parkok területeit.

â Új szabadidõ-eltöltési lehetõségeket teremtünk.

â Biztosítjuk a gyom-, gaznövények és a parlagfû irtását.
Megvalósítjuk a Tököli Térségi Szennyvíztisztító bõví-
tési programot. Korszerûsítjük a tisztítását, növeljük a
befogadóképességet. Biztosítjuk a pályázathoz szüksé-
ges saját forrást.

â Folytatjuk az elõkészületeket az önálló víznyerõ kút ki-
alakítására, az alternatívenergia-források felhasználá-
sára.

â Fellépünk a kis-dunai vízszennyezés csökkentéséért, a
Csepel-szigeti és tököli közlekedési problémák megol-
dásáért.

â Megoldjuk a város belvízelvezetési problémáit.

MINDANNYIUNKMINDANNYIUNK
EGÉSZSÉGE:EGÉSZSÉGE:

â Elkészíttetjük Tököl Város lakóinak egészségügyi álla-
potfelmérését.

â Városi Egészségtervet fogadunk el.

â Összefogással biztosítjuk a 13 éves lányok méhnyakrák
elleni HPV oltásának finanszírozását.

â Célszerûen hasznosítjuk a régi Egészségházat. Támo-
gatjuk a mentõ és betegszállítási feladatokat ellátó szer-
vezeteket.

â Együttmûködünk a Szigetszentmiklósi Járóbeteg Szak-
rendelõvel. Keressük a helyben biztosítható ellátások
szervezeti lehetõségeit.

â Fenntartjuk s javítjuk a Központi Orvosi Ügyeleti
Rendszert.

ESÉLESÉLYEK, FIAYEK, FIATTALOK:ALOK:

â Együttmûködünk a Nap-Hold Alapítvánnyal és a Máltai
Szeretetszolgálattal a támogatásra szoruló fiatalok és
idõsek foglalkoztatásának, fejlesztésének elõsegítésére.

â Biztosítjuk minden óvodás és iskolás korú gyermek he-
lyi beiskolázási, felvételi lehetõségét. Keressük óvoda-
bõvítés, esetleg új óvoda építés pályázati lehetõségeit.

â Növeljük a bölcsõdei férõhelyek számát.

â Folytatjuk az intézménykorszerûsítési programot. A
Szivárvány Óvoda bõvítése és a lakótelepi iskola korsze-
rûsítése kiemelt feladat a jövõben.

â Megteremtjük a mindennapos testnevelés, illetve a
sportos, egészséges életmód igényét, kialakításának fel-
tételeit.

â Folytatjuk a diákok tanulmányi támogatását, a Bursa
Hungarica program lehetõségének kihasználását.

SZOCIÁLISSZOCIÁLIS
SEGÍTSÉG:SEGÍTSÉG:

â Fenntartjuk a helyi széleskörû szociális ellátás formáit.

â Személyre szabottan támogatjuk a rászorulókat.

â Növeljük a temetési segély, a rendkívüli támogatás ösz-
szegét.

â Folytatjuk az intézmények akadálymentesítési prog-
ramját.

â Fenntartjuk szolgáltatási díjkedvezményi támogatásun-
kat az egyedülálló idõs rászorulók számára.

â Ragaszkodunk Tököl kertvárosi jellegéhez, a családi
házas beépítésekhez, a zöldterületek megtartásá-
hoz.

â Folytatjuk a Városfejlesztési Programot, elkészítjük a la-
kótelepi, a déli, keleti, északi, kis-dunai városrészek Ar-
culati Tervét. Kihasználjuk a lehetõségeket, pályázati
alkalmakat.

â Befejezzük a szilárd útburkolat építését. Leaszfaltozzuk
a Határ utat és a Barackos utcát.

â Járdaépítési Programot készítünk elõ.

â Kiigazítjuk a hibás házszámokat

â Fenntartjuk a kompjárat üzemeltetését.

â Növeljük a zöldterületeket, 40 új kisparkot alakítunk
ki.

â Lépéseket teszünk a forgalomcsillapítás elérésére.

â Új parkolókat építünk.

â Rendezzük a Sportpálya környezetét, felújítjuk a Sport-
klubházat, mûfüves labdarúgópályát létesítünk.

â Bõvítjük, korszerûsítjük a Sportcsarnok mûszaki tervét,
közösségi helyszíneit.

â Új buszmegállókat helyezünk el.

â A katolikus egyházzal történt megegyezést követõen
Kegyeleti Parkká alakítjuk a Csépi úti és a vásártéri te-
metõket.
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Összefoglaló a múlt év végén
átadott Piac tér és környéki

munkálatokról:
Régies, rossz burkolatos, funkció nélkü-

li hely volt ez a tér, amin csak keresztül-
mentek az emberek. Egyedül a Kofa ven-
déglõ és annak környéke volt népszerû, de
senki nem használta pihenésre a teret,
nem ültek le itt beszélgetni szomszédjaik-
kal az emberek. Amikor elkezdtük kiak-
názni a lehetõséget, az volt a legelsõ gon-
dolat, hogy az itteni forgalmat minden-
képp csökkenteni szeretnénk. Viszont ha
elveszünk, akkor adni is kell, ezért alakí-
tottunk ki a tér környékén a környezõ ut-
cákban a korábbinál több parkolóhelyet.
Megnéztük, hogy melyek azok a fõ gyalo-
gos irányok, amerre biztos, hogy a teret
használók keresztül fognak menni, vagyis
lehetõleg azokat a területeket burkoltuk
le. Innenmár adta magát, hogy hol legye-
nek zöld területek, hol legyen valami jel-
képes térplasztika. A napóra mellett dön-
töttünk, ami ha nem is pontosan, de mu-
tatni fogja az idõt. A fákat természetesen
megtartottuk, azok köré építettünk újabb
növényeket. Tulajdonképpen folyamato-
san felmerültek kérdések. A legnagyobb
probléma az volt, hogy minden ingatlan-
tulajdonos féltette a házát, féltették a szi-
getelést, ezért minden egyes épületet meg
kellett vizsgálnunk ahhoz, hogy késõbb
senkinek ne legyen kára. Vízelvezetési
gondok is felmerültek, de végül ezt is
megoldottuk. Kritikusan figyelték a lakók
a munkálatokat, de végül mindenki teljes
megelégedésére készült el az új városrész.
Munkatársaimmal együtt remélem, hogy
nem csak a környékén lakók, hanem az
egész város szeretni fogja a megújult, szép
környezetet. A használat során tapasztalt
esõvíz-elvezetési problémákat most sür-
gõsséggel igyekszünk megoldani.

Aktuális munkálatok:
Jelenleg a Duna utcai lakótelepen

folynak útburkolati munkák, ami több
mint másfél kilométeres szakaszt érint. A
vezetõ tervezõ asszony errõl is mondott
pár szót:
A lakótelepen útfelújítási projektet

nyert el az önkormányzat, ezzel lehetõség
nyílt arra, hogy a burkolat nélküli utcák
szilárd burkolattal kerüljenek kiépítésre.
Még tavaly augusztusban lehetett pályáz-
ni, mi is akkor kezdtük el a tervezést. A pá-

lyázatíró is akkor kezdett neki a munká-
nak, majd ennek következményeképp az
önkormányzat megkapta a pályázati tá-
mogatást. A munkálatok ez év szeptem-
ber 1-jén kezdõdtek. A felújítás több mint
másfél kilométernyi területet érint: benne
van többek között a Klein Rönnau utca � a
lakótelepet határoló szélsõ út, ami elmegy
az árvízvédelmi töltés mellett �, és a Szilá-
gyi utca � ami tulajdonképpen összeköti a
Klein Rönnau utcát a Duna utcával. Ezek
mellett néhány párhuzamos utcát érint
még a burkolás, ilyen a Maléter Pál, a
Pongrácz Gergely és a Nagy Imre utca. A
pályázatban ugyan nem szerepelt, ennek
ellenére meg fog újulni a Mansfeld Péter
utca is.
A munkálatokhoz tartozik környezet-

rendezés is, sorfák ültetésére is sor kerül.
Nemrég volt közbeszerzés a kivitelezésre,
amit végül a Soltút Kft. nyert meg. Ez a
cég kezdte meg a munkálatokat, mi pedig
ezzel párhuzamosan készítjük a kiviteli
terveket.

A nem is annyira távoli jövõrõl is
beszélt a tervezõ asszony

A tavalyi város-rehabilitációs munká-
latok után az Önkormányzat egy újabb,
óriási, 12 projektelembõl álló tervbe fo-
gott. Ha az ebben a tervben szereplõ dol-
gok mindegyike megvalósul, akkor gya-
korlatilag az egész várost átfogó megúju-
lásra kerül sor. Az engedélyezési eljárá-
sok függvényében a munkálatok várható
kezdési idõpontja jövõ év második fele
lehet. Kriskáné Boda Ilona fõépítész
részletezte a 12 projektelem tervezett
munkálatait:
� 1-es projekt a 48-as emlékmû környezetének
rendezése, park a régi iskola helyén

� 2-es projekt a római katolikus templom és
közvetlen környezetének rendbetétele
A templom körüli és az önkormányzat

mögötti terület rendezése. Ide tartozik
még a parkoló bõvítése, illetve a révhez
vezetõ út elsõ szakaszának, a templom
mellett most igen csúnya parkolónak a ki-
építése. Játszóterek, sportpálya is épül a
parkoló mögé.
� 3-as projekt az Okmányiroda mögötti terület
rendezése
Itt egy szabadidõs terület lesz kialakítva

nagyobb gyerekek számára
� 4-es projekt a Fõ utcai rendezett városképhez
illeszkedõ felújítások

Ebben amunkafázisban a Fõ utca össze-
kötésre kerül a Mester utcától egészen a
templomig, ahol a járda végig kiépül
mindkét oldalon.
� 5-ös projekt a Piac tér összekötése a Fõ utca
felé a református templomig
A református templommal szembeni

részen egy kis pihenõ tér kerülne kialakí-
tásra, ahová egy szökõkutat is javasoltunk.
Így egységben lenne a 48-as emlékmû, a
templomkörnyezete és a Piac tér. A sétány,
az új játszótér és a piac kellemes találkozá-
si pontja lesz a városnak.
� 6-os projekt a Kossuth Lajos utca
AKossuth Lajos utcánál a kiemelt város-

kép kialakítása végett javasoltuk, hogy az
ottani nagy árkokat szüntessük meg, he-
lyettük zárt csatorna kerülne kialakításra,
szép zöld környezettel, szélesebb járdával.
Parkoló épül a jelenlegi kisjátszótér he-
lyén.
� 7-es projekt a Mûvelõdési Központ és Könyv-
tár elõtti terület
Amûvelõdési központ elõtti terület ren-

dezése, aminek kettõs funkciója lesz: ren-
dezvény esetén berendezhetõ, kisebb
megmozduláskor vagy a hétköznapokon
parkoló szerepet kap. Más színû burkolat-
tal lesz kialakítva, így teljesen elkülönül a
jármûforgalom elõl. Az épület is megújul,
energiatakarékos nyílászárók, légkondici-
onálás kerül beépítésre.
� 8-as projekt a Vasútállomás
Itt a tervek szerint P+R parkoló kerül

kialakításra
� 9-es projekt: egy szép új park létesül az Aradi
utcai iskola területén � sajnos nem kapott tá-
mogatást

� 10-es projekt az Aradi utcai munkálatok
Járdaburkolattal összekötésre kerülne a

Sportcsarnok, a Mûvelõdési Központ és az isko-
la.
� 11-es projekt a Sportcsarnok bõvítése és köz-
vetlen környezetének rendbetétele
A Sportcsarnok elõtti részen a kézilab-

dapálya rendbetétele a cél, illetve átalakít-
juk a közlekedési, parkolási rendet. Az
épület homlokzata megszépül, 200 m2 új
építés történik.
� 12-es projekt a Napsugár Óvoda elõtti rész
rendezése � sajnos nem kapott támogatást
A Napsugár Óvoda elõtti terület most

murvás, ezért ennek a területnek a meg-
újítása a cél, természetesen ott is lesz egy
kiépített parkoló.

Szerepel a tervek között még az is, hogy

FFOOLLYYTTAATTÓÓDDIIKK  AA  VVÁÁRROOSSFFEEJJLLEESSZZTTÉÉSS
Beszélgetés Kriskáné Boda Ilonával

Tavaly télen mindenki örömére megszépült Tököl városközpontja, azóta a csodálatosan kialakított Piac tér igen ked-
velt pihenõhelye lett az itt élõknek. Akkor a Közlekedés Fõváros Tervezõ Iroda Kft. vezetõ tervezõje, Kriskáné Boda Ilo-
namegosztotta velem véleményét,meglátásait amunkálatokról. Elsõként errõl olvashatnak,majd a tervezõmesél az éppen
folyó, majd azután az elõttünk álló, igen nagy és komoly beruházásokról, amik még szebbé tehetik szeretett városunkat.
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a Piac teret elhagyva, ahol a háromszögbe
fogott játszótér van, magát a teret meg-
szüntetnénk, és helyette ott is parkolókat
alakítanánk ki. Ezzel megoldódna az ott
élõk ilyen jellegû problémája.
Ez egy óriási projekt, aminek az elsõ

fordulóján túljutott az anyagunk. Nagyon
sok elõkészülettel járt. Az engedélyezési
tervek elkészültek, ez épp most van jóvá-
hagyás alatt a Nemzeti Közlekedési Ható-
ságnál (NIF). Augusztus 31-ig volt hiány-
pótlási határidõnk, amit rendre teljesítet-

tünk is. Várható, hogy valamikor meglesz
az építési engedély, és ezzel egy idõben a
pályázat is tovább fut majd, ezt követõen
pedig döntés születik az elnyerhetõ ösz-
szegrõl. A beruházás szinte az egész tele-
pülés minden jelentõsebb pontját érinti.
2010 októberére a teljes anyagnak el kell
készülnie.
Mi az optimális kezdési idõpont a munkála-

tok megkezdésére?
A jövõ év második felében el tudnak

kezdõdni a munkálatok. Ha meglesz a pá-

lyázati összeg, akkor kell a közbeszerzéssel
kiválasztani a kivitelezõt, azt követõen tud-
ja majd a kivitelezõ megbízni a tervezõt a
kiviteli tervek elkészítésével. A projekt
nagyságamiatt az ütemezés is nagyon fon-
tos. Nagyon szerencsés, hogy a NIF is pá-
lyázik különbözõ pénzekre, s mert a Fõ ut-
ca a Magyar Közút, vagyis az állam tulaj-
dona, ezért a Fõ utca is felújításra kerül
majd a NIF által.

Deáki Tímea Brigitta
Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztési Zrt.

48-asszobor Mûvelõdésiház

HÉV-állomás Sétálóutca

KossuthLajosutca Sportcsarnok

Megváltozó városi helyszínek



14 HHHHÍÍÍÍRRRREEEEKKKK  RRRRÖÖÖÖVVVVIIIIDDDDEEEENNNN Tököli Tükör

Erõsítenék a kapcsolatot a rend-
õrség és polgárõrség között

Minden településre szeretne polgár-
õröket az országos szövetség, amely a
rendõrséggel való szorosabb együttmû-
ködést is szorgalmazza. A múlt hétvégi
Országos Polgárõr Napon Hatala Jó-
zsef, országos rendõrfõkapitány támo-
gatta az elképzelést, amelynek látható
eredményeit a tököli polgárõrség is vár-
ja. Bár a Csepel-szigeti város polgárõrei
nem tudtak részt venni a találkozón, ve-
zetõjük üdvözölte a terveket. Ágics Pé-
ter a Lakihegy Rádiónak azt mondta:
fontos, hogy erõsödjön a kapcsolat a
rendõrség és a polgárõrség között,
ezért kerekasztal-beszélgetést kezdemé-
nyeznek a közeljövõben. A tanácskozás-
ra meghívnák a helyi rendõrkapitányt
és megyei rendõri illetékeseket, a kör-
nyezõ települések vezetõit és polgárõre-
it. Ágics Péter hozzátette: a kezdemé-
nyezés azért is fontos, mert az utóbbi
egy hónapban � szervezési gondok és a
rendõrség létszámhiánya miatt � nehe-
zebben tudják megoldani a közös járõr-
szolgálatokat, pedig szükség lenne rá.

Sporttáborok a Kis-Dunán
A szokásokhoz híven az idén tököli fi-

atalok közösségei kaptak lehetõséget a
város gyermeküdülõjében.
Általában hétfõtõl-péntekig romanti-

kus körülmények között, érdekes prog-
ramokkal töltik a gyermekek az idõt.
Óvodások, iskolások, táncosok, judó-
sok, kick-boxosok, kézilabdázók ismer-
kednek sportáguk alapjaival, edzõdnek,
erõsödnek az edzõik irányításával.
Az idei esõs nyár megnehezíti a prog-

ramszervezést, de így is sok különleges
élményben van részük a táborozóknak.
Májustól szeptemberig 18 turnusban

ötszáz gyermek szórakozott, pihent a
Tököl-Klein Rönnau (Tököl német test-
vérvárosa) együttmûködésével épített
táborban. A csoportok a szálláslehetõ-
séget térítésmentesen kapják, s csupán
az étkezésrõl kell gondoskodniuk.

Zavaros maradt a Kis-Duna
A Ráckevei-Soroksári Duna megtisztí-

tásának elõkészületeirõl is tájékozódik
parlamenti munkája során Tököl pol-
gármestere. Hoffman Pál � aki egyben
a KDNP országgyûlési képviselõje is � a
Lakihegy Rádiónak elmondta: a kap-
csolatrendszert tekintve újat nem ho-
zott a parlamenti munka, hiszen pol-
gármesterként is kapcsolatban állt a
döntéshozókkal, most ugyanakkor heti
rendszerességgel van lehetõség a talál-
kozásra, egyeztetésekre. A városvezetõ-
honatya az RSD-projekttel kapcsolat-
ban is tájékozódott, hiszen a folyóág
megtisztításának terveit már december-

ben be kellett volna adnia az elõzõ kor-
mánynak az Európai Unióhoz. Egyelõ-
re nem tudni, hogy ez megtörtént-e,
mint ahogyan az erre fordítható összeg
nagyságát illetõen is felmerülnek kér-
dések. Hoffman Pál a projekttel kap-
csolatban felvette a kapcsolatot Illés
Zoltán környezetvédelmi államtitkárral
is. A városvezetõ már kezdeményezett is
egy találkozót, ahol ismertetné, hogy az
itt élõk miként látják a Kis-Duna re-
konstrukciójának ügyét. Hoffman Pál
hozzátette: a kérdés, hogy a kész tervek
mirõl szólnak, hiszen azt eddig nem is-
mertették az érintett települések veze-
tõivel. Most a részletekrõl tájékozódik
Tököl polgármestere.

Kisebbségi választás
A kisebbségi választás jogszabályai is

változtak. Öt helyett négy képviselõt vá-
lasztanak azok, akik korábban regisztrál-
ták magukat erre a választásra.
Tökölön 197 horvát, 97 német és 134

szerb választásra jogosult adhatja le voksát
a külön erre a célra kijelölt helyen.
A regisztrációs jogszabály megítélése

nem egyértelmûen pozitív, mert a kettõs
kötõdésû embereket távol tartja a választás-
tól. A korábbi választásnál láttuk, hogy sok-
kal kevesebben regisztráltak mint ameny-
nyien korábban szavaztak. A jelöltek is-
mertté válása megnyugtatta azokat, akik
számára fontos a nemzetiségi, a horvát,
sváb, szerb hagyományõrzés, mert szemé-
lyük garancia arra, hogy elkötelezett ki-
sebbségi önkormányzatok jönnek létre. Ez
fontos fejlemény, különösen ha a médiá-
ban tapasztalt �etnobizniszrõl� hallunk.
Arról a helyzetrõl, hogy egy adott telepü-
lésen nem létezõ nemzetiségi jelöltek in-
dulnak a választáson.

Mindent megtesznek a
közbiztonságért

Idén is 1 millió forinttal segíti a tökö-
li önkormányzat a Lakosságorientált
Rendõrségi Koncepció sikerét. A prog-
ram célja, hogy a településen javuljon a
közbiztonság. Ennek érdekében 2004.
április 1-je óta minden évben megálla-
podást köt az önkormányzat a Pest Me-
gyei Rendõr-fõkapitánysággal a szabad-
idõs rendõr túlszolgálatban történõ jár-
õrözésérõl. A járõrözés rendszerint a
polgárõrséggel együtt történik a jegyzõ-
vel történõ egyeztetés alapján. Tökölön
az utcai és intézmények elleni bûncse-
lekmények megelõzésére, eredményes
leleplezésükre megkezdõdött a helyi
térfigyelõ kamerarendszer kiépítése. A
képviselõ-testület 10 millió Ft-os forrást
biztosított a szigetszentmiklósi központ-
hoz csatlakozásra, és többmillió forint-
ért szereltek fel kamerákat a Duna utcá-
ban, a Csépi úton, az általános iskolák-

ban, a templom, a Polgármesteri Hiva-
tal és az uszoda körzetében. A jövõben
további térfigyelõ kamerák elhelyezését
is tervezik a Városközpont-fejlesztési Pá-
lyázat keretében, a Kis-Duna-parton, a
Ráckevei úton és a Mester utcában.

Amûvészetoktatásra 5 mFt-ot
áldoz az önkormányzat

A mûvészeti élet �utánpótlás-nevelésé-
re� is áldoz Tököl Önkormányzata. A
képviselõ-testület legutóbbi ülésén
ugyanis támogatták a 2001 óta mûködõ
Szárny-nyitogató Mûvészeti Iskola kérel-
mét. Négymillió forinttal járul hozzá a
város az intézmény költségvetéséhez.
Hoffman Pál polgármester elmondta: a
csökkenõ állami normatívák miatt nagy
bajba kerültek országszerte a mûvészet-
oktatási intézmények, így az önkormány-
zat kiemelt feladatának tekinti, hogy se-
gítse az iskolát. A mostani támogatást a
tanárok bérére fordítják, a tandíj emelé-
sét nem tervezik. Ahhoz, hogy a korábbi
színvonalon tudjon mûködni az iskola,
még szükség lenne egymillió forintra.
Ennek biztosításáról informális meg-
egyezés már született, ám hivatalosan
még nem tárgyalták a képviselõk. Tököl
polgármestere egyébként azért is tartja
fontosnak az iskola támogatását, mert itt
többféle mûvészeti ággal megismerked-
hetnek a fiatalok, és legfõképp azért,
mert a Szárny-nyitogató szerepel az or-
szágosan mindössze 600-ra tehetõ minõ-
sített mûvészetoktatási intézmény között.

A bölcsõdei férõhelyek bõvítésére
lenne szükség

Nemrég lezárultak a bölcsõdei, óvodai
és iskolai beíratkozások is Tökölön. A vá-
ros szerencsés helyzetben van, hiszen az
óvodába és általános iskolába jelentkezõ
gyermekek számára van elég férõhely a
város intézményeiben, bár az óvodák ese-
tében a képviselõ-testületnek engedé-
lyezni kellett a csoportlétszámok túllépé-
sét. Szeptembertõl 135 új óvodás lesz a
városban, míg 95-en kezdik meg alapfo-
kú tanulmányaikat az általános iskolá-
ban, vagyis négy elsõ osztály indul. A böl-
csõdei ellátás tekintetében nehéz helyzet-
ben van az önkormányzat, ugyanis a ren-
delkezésre állónál csaknem kétszer annyi
férõhelyre lenne szükség. Tökölön 30-32
gyermeket tudnak fölvenni, így több
mint 30 gyermek várólistára került. Any-
nyi biztos, hogy idén is folytatódik a gya-
korlat: ha a gyermek év közben betölti 3.
életévét, akkor áthelyezik az óvodába.
Ugyanakkor a magas létszám miatt az át-
szervezés nem jelent megoldást a problé-
mára, így az önkormányzat keresi annak
a lehetõségeit, hogy miként tudják meg-
oldani a leendõ bölcsõdések elhelyezését.

(Lakihegy Rádió hírei)
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Mi lesz a gerincúttal?
Bár elindult a Csepel-szigeti gerincút

építése, egyelõre kérdéses, hogy be tud-
ják-e fejezni. Mivel még nem zárult le a
szükséges területek kisajátítási eljárása,
így ezeken a területeken késnek a mun-
kálatokkal. Hoffman Pál, Tököl polgár-
mestere, KDNP-s országgyûlési képvise-
lõ a Lakihegy Rádiónak elmondta:
akárcsak az RSD-projekttel kapcsolatos
kérdésekben, az útépítés ügyében is fo-
lyamatosan tájékozódik a parlamenti il-
letékesektõl, hiszen elengedhetetlen
annak a vizsgálata, hogy a korábbi 4,3
milliárd forintos pályázati pénzbõl vé-
gül miért csak 2,5 milliárdot fordítanak
a gerincútra. Hoffman Pál hozzátette:
már korábban felmerült, hogy a meg-
maradt pénzt a térség közlekedési inf-
rastruktúrájának fejlesztésére, így a
Szigetszentmiklós és Szigethalom hatá-
rában lévõ csomópont korszerûsítésére
fordítsák.

Elfogadták a Településrendezési
Tervet

Több mint egy hónapig véleményez-
hették a tököliek a város Helyi Építési
Szabályzatát, valamint a tököli repülõtér
szabályozási terveit és a Településrende-
zési Tervek módosítását. A véleményezé-
si idõszak lezárult, így július 15-tõl a Te-
lepülésrendezési Terv véglegesített vál-
tozatát tekinthették meg a tököliek és az
érdeklõdõk a Polgármesteri Hivatal
Dísztermében. Véleményeket augusztus
közepéig írásban is be lehetett nyújtani
a Polgármesteri Hivatalhoz.

Elmosta az esõ a szüreti
felvonulást

Az utolsó pillanatban le kellett fújni
szombaton a szüreti felvonulást Tökölön
a rossz idõ miatt. Halász Lászlótól, a szer-
vezõ Mûvelõdési Ház igazgatójától meg-
tudtuk: elõször csak délre akarták halasz-
tani az indulást a tervezett 10 óra helyett,
de amikor leszakadt az ég, a szervezõk �
egyetértésben partnerükkel, a Tököli Lo-
vas Klubbal � engedtek az õszi idõnek.
Más rendezvénnyel bepótolni idén már
nem lehet a felvonulást � mondta el a La-
kihegy Rádiónak Halász László � mert a
tököli délszláv együttes, amely a rendez-
vény egyik legfontosabb szereplõje, most
hosszabb ideig külföldön lesz. Az igazga-
tó hozzátette: az égiek eddig minden év-
ben kegyesek voltak a rendezvényhez, ám
jobb félni, mint megijedni: a jövõben
esõnap meghirdetésével igyekszenek ele-
jét venni a hasonló kellemetlenségeknek.

Ismét megjelentek a csalók!
Ismét csalók járják Tököl utcáit, ezért

a polgárõrség újfent nyomatékosan kéri

a lakosságot � különösen az idõs, egye-
dül élõ embereket és az õ hozzátartozó-
ikat �, hogy legyenek fokozottan elõvi-
gyázatosak. Legutóbb az ELMÛ mun-
katársának adta ki magát három fiatal,
akik bekopogtak egy idõs hölgyhöz, és
azt mondták: több mint tízezer forintos
túlfizetése van, ezt akarják átadni neki,
de csak húszezres címlet van náluk.
Amikor az asszony elõvette a visszajárót,
megfigyelték, hol tartja a pénzt, és el-
emeltek 60 000 forintot. Mivel ezúttal a
polgárõrök túl késõn értesültek a tör-
téntekrõl, már nem tudták elfogni az el-
követõket. Ágics Péter, a polgárõrség
vezetõje ezért kéri, hogy aki a jövõben
ilyen esetrõl szerez tudomást, vagy vala-
mi gyanúsat tapasztal, azonnal tájékoz-
tassa a polgárõrség járõrét a 06-30-621-
24-84-es vagy a vezetõt a 06-30-621-24-
83-as, éjjel-nappal hívható számon.

Három kisebbség képviseletérõl
dönthetnek az érintettek

Három kisebbség állított jelölteket a
múlt pénteki határidõig kisebbségi ön-
kormányzati választásokra Tökölön. A
kisebbségi névjegyzékben szereplõk ok-
tóber 3-án a helyi önkormányzat össze-
tétele mellett, a kisebbségi képvisele-
tükrõl is dönthetnek. A horvát és német
kisebbségi szavazólapon 6-6, míg a
szerb önkormányzat megválasztására
szolgáló szavazólapon 7 jelölt neve fog
szerepelni. Egyébként Tökölön 430 fõ
vetette magát fel a június 15-i határidõ-
ig a kisebbségi névjegyzékbe. 197-en a
horvát, 134-en a szerb, 97-en a német
kisebbségbõl, de egy bolgár választó-
polgár is volt. A kisebbségi jelöltekre az
erre kijelölt szavazókörben lehet majd
szavazni. Ezt a választásról szóló értesí-
tõ is tartalmazza. Az önkormányzati
képviselõjelöltek, valamint a kisebbségi
jelöltek listája megtalálható a tököli ön-
kormányzat weboldalán, és az Országos
Választási Iroda internetes tájékoztató
oldalán is elérhetõ.

Olcsóbb lesz az útépítés
A tervezettnél közel 30 millió forint-

tal kevesebbõl valósulhat meg Tökölön
a volt szovjet lakótelepet a tököli csalá-
di házakkal összekötõ területen lévõ
utak aszfaltozása. Ez annak köszönhetõ,
hogy egy sikeres közbeszerzésen 160
millió forintos ajánlatot nyilvánított
nyertesnek az önkormányzat. Az útfel-
újítás egyébként 70 százalékos támoga-
tásban pályázati pénzbõl valósulhat
meg. Bár az eredeti tervek 188 millió
forintról szóltak, a sikeres közbeszerzési
eljárás eredményeképp 160 millióból el
tudják végezni a szükséges munkálato-
kat. Ez természetesen nem jelenti azt,
hogy gyengébb minõségben készülné-

nek el az utak. Éppen ellenkezõleg:
nem csak az autók által használt út kap
aszfalt burkolatot, hanem kocsibeállók
és járdák is épülnek. A gyalogosok köz-
lekedését fogja megkönnyíteni az a jár-
daszakasz, amely a Szilágyi utcában
épül meg a Fõ utcáig. Hoffman Pál, a
város polgármestere elmondta: a beru-
házás keretében 1300 folyóméter út
épül meg 6 méteres szélességben a
Klein Rönnau utcán és a környezõ uta-
kon. A munkálatok már megkezdõdtek,
az új utakat várhatóan október 19-én
vehetik birtokba az autósok.

Egész évben vigyáznak a gyere-
kekre a polgárõrök

A tököli szülõknek nem kell aggódniuk
gyermekük biztonsága felõl. A helyi pol-
gárõrség ugyanis egész évben vigyáz a
nebulókra. A tanév kezdetével országo-
san fokozottan ellenõrzik a rendõrök,
polgárõrök és közterület-felügyelõk az is-
kolák környékét, és segítik a gyermekek
biztonságos közlekedését. Tökölön ez
már több éves szokás, de ezt a feladatot
kizárólag a polgárõrök végzik. Elsõsor-
ban a Pesti úti lakótelepnél van szükség a
reggeli forgalom biztosítására, hiszen
ilyenkor igazán balesetveszélyes a nagy
forgalmat lebonyolító útszakasz. Ágics
Péter, a tököli polgárõrség vezetõje azt is
elárulta: nem csak reggel, hanem a déli
órákban az alsósok óráinak végeztével is
segítik a közlekedést. Elsõsorban a busz-
megálló környékén két polgárõr segíti a
tanulók úton való biztonságos átkelését.

Szeptemberben elszállították az
elektromos hulladékokat

Közös elektronikai hulladékgyûjtést
szervezett az Electro-CoordMagyarország
Nonprofit Kft. és Tököl Önkormányza-
ta. A lakosság körében feleslegessé vált
elektronikai hulladék szervezett begyûj-
tését szeptember 18-án valósították
meg. Az elõzõ évekhez hasonlóan a ki-
jelölt gyûjtõpontokon térítésmentesen
fogadták a lakosok elhasznált, üzem-
képtelen, kidobásra szánt � egykor
elektromos árammal mûködött � kizá-
rólag háztartási elektromos készülékeit.
A konténereket 9 órától 15 óráig a re-
formátus templom elõtt, a parkolóban
kijelölt területen lehetett megtalálni. Az
elektronikai hulladékok szelektív gyûj-
tése azért rendkívül fontos, mert feldol-
gozás elõtt el kell távolítani a számos,
környezetre különösen veszélyes, rák-
keltõ és csak speciálisan kezelhetõ anya-
gokat. A szeptemberi gyûjtés azonban
kizárólag háztartási mennyiségre vonat-
kozik. Gazdasági társaságoktól, cégek-
tõl, vállalkozásoktól, közintézményektõl
nem tudják az e-hulladékot átvenni.

(Lakihegy Rádió hírei)
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2010. év július � augusztus � szeptember hó
Születések:

Hegedûs Richárd Zoltán szül.: 2010. 07. 03.
Glázer Maja szül.: 2010. 07. 05.
Bognár Bianka szül.: 2010. 07. 10.
Csepelszigeti Zoltán szül.: 2010. 07. 13.
Zdobinszky Krisztián szül.: 2010. 07. 15.
Pásztor Szabolcs szül.: 2010. 07. 16.
Pásztor Dóra szül.: 2010. 07. 16.
Knauer Botond Mirkó szül.: 2010. 07. 18.
Balla Botond szül.: 2010. 07. 20.
Kiss Lénárd András szül.: 2010. 07. 20.
Bodor Soma szül.: 2010. 07. 21.
Patarcsits Katica szül.: 2010. 07. 21.
Varsányi Zsombor Barnabás szül.: 2010. 08. 05.
Szõke Buda Barna szül.: 2010. 08. 24.
Kalácska Márk Dávid szül.: 2010. 08. 31.

Házasságkötések:
Blaga Flórián Gabriel és Füle Katalin 2010. 08. 07.
Siraki Attila és Sáfrány Beáta 2010. 08. 14.
Czinszki Bálint és Tombácz Beáta 2010. 08. 21.

Ujj Károly és Csavajda Margit 2010. 08. 21.
Vasas Mihály és Vajda Gizella 2010. 09. 08.
Diósi Attila István és Zábráczky Nikoletta 2010. 09. 11.
Kovács Ferenc és Göllény Izabella 2010. 09. 17.

Halálesetek:
Radnics Györgyné sz. Istvánov Ágnes élt ( 85 ) évet
Hertling Sándor József élt ( 78 ) évet
D. Kiss Károly élt ( 79 ) évet
Bodor Ferencné sz. Lerner Julianna élt ( 85 ) évet
Balogh Jánosné sz. Pék Gabriella élt ( 84 ) évet
Spinyhért János élt ( 47 ) évet
Kelencés Sándor élt ( 94 ) évet
Vörös Jánosné sz. Juhász Katalin élt ( 86 ) évet
Kócs Balázs élt ( 64 ) évet
Füredi János élt ( 79 ) évet
Kálóczi Balázsné sz. Valkó Anna Ilona élt ( 68 ) évet
Fucskó Klára élt ( 77 ) évet
Mészáros Istvánné sz. Molnár Gabriella élt ( 74 ) évet
Hingi Zsuzsanna élt ( 68 ) évet
Kovács Jánosné sz. Hegedûs Mária élt ( 79 ) évet
Kovács Jánosné sz. Czvik Rozália élt ( 83 ) évet
Kovács Mihályné sz. Németh Ilona Margit élt ( 92 ) évet

ANYAKÖNYVI HÍREK

Bursa Hungarica Felsõ-
oktatási Önkormányzati

Ösztöndíjpályázat

Tököl Város Önkormányzata az
Oktatási és Kulturális Minisztérium-
mal együttmûködve a 2011. évre ki-
írja a Bursa Hungarica Felsõoktatási
Önkormányzati Ösztöndíjpályázatot
az önkormányzat területén állandó
lakóhellyel rendelkezõ, hátrányos
szociális helyzetû felsõoktatási hall-
gatók, illetve a felsõoktatási tanul-
mányokat kezdeni kívánó fiatalok
számára.

Pályázatkiírás a www.tokol.hu hon-
lapon, illetve Tököl Város Önkor-
mányzat Hirdetõtábláján megte-
kinthetõ.

A pályázat benyújtásának határ-
ideje: 2010. október 29.

További információ az 520-900 te-
lefonszámon Müllerné Istvánov Kata-
lin gyámügyi elõadótól kérhetõ.

�Szárny-nyitogató� Mûvészeti Iskola
Kálmán Csilla festõmûvész, középiskolai tanár

vezetésével
a Mûvelõdési Házban mûködõ mûvészeti iskolában

(szombatonként 9 órától 12 óráig)
grafikából és festészetbõl középiskolai és felsõoktatási elõkészítõt szervez.

Várunk olyan diákokat, akik jelentkezni szeretnének
� mûvészeti jellegû középiskolába,
� képzõmûvészeti szakközépiskolába, felsõoktatási intézménybe,
� olyan szakmát szeretnének választani, ahol kézügyesség és kreativitás
fejlesztésére van szükség, pl. fodrász, szakács, festõ-mázoló, burkoló,
kirakatrendezõ dekoratõr, címfestõ, bútorasztalos stb.

A foglalkozások október 2-án kezdõdnek.

POLGÁRÕRSÉG FELHÍVÁSA, ELÉRHETÕSÉGE

A Polgárõrség az alábbi telefonszámokon elérhetõ minden tököli lakos számára!

JÁRÕR TELEFONSZÁMA: 06/30 621-2484JÁRÕR TELEFONSZÁMA: 06/30 621-2484

ELNÖK TELELNÖK TELEEFONSZÁMA: 06/30 621-2483FONSZÁMA: 06/30 621-2483

A fenti telefonszámokon a Tököli Polgárõr Egyesület bármikor elérhetõ!
Kérjük, hogy ha szokatlan, ismeretlen személyekmozgását tapasztalja városunkban,

értesítse a Polgárõrséget!

A Polgárõrség várja a városi, tenni óhajtó fiatalok jelentkezését!

Köszönettel:
Ágics Péter

Polgárõr Egyesület Elnöke

Kiadja: Tököl Város Polgármesteri Hivatala
Szerkesztõségvezetõ: Lerner Gábor.

Szedés, tördelés, nyomda: Press+Print Kft.
Kiskunlacháza, Gábor Á. 2/a

A képeket Malaczkó István készítette.
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A féléves költségvetési beszámoló kapcsán feltett
kérdésekre válaszolva Hoffman Pál polgármester hí-
reket pontosított. A számok bizonyítják, hogy Tököl a
legkevésbé eladósodott települése környezetünknek.
A város hitelállománya 200 mFt, melyet az uszodára
és az útépítési programra használt fel a város 2006-
ban. Éves szinten ez 23-25 mFt fizetési kötelezettsé-
get jelent. Ez a rendkívül alacsony teher azt eredmé-
nyezi, hogy ha a jövõben városfejlesztési pályázatok-
hoz, nagyberuházásokhoz költségvetési forrás mellett
hitelre is szükség lenne, ez minden további nélkül
biztosítható.

Az egy fõre jutó hitelteher összehasonlítva pl. Ha-
lásztelek és Szigethalom kötelezettségeivel a követke-
zõ összehasonlítást mutatja:

Tököl a legkevésbé eladósodott város
Település Lakosságszám Hitel (mFt) Egy fõre jutó

(fõ) hitel (Ft)
Tököl 10.000 200 mFt 20.000.-
Szigethalom 17.000 1.200 mFt 70.500.
Halásztelek 8.900 610 mFt 68.500.-
Taksony 6.200 650 mFt 104.800.-

A LEGALACSONYABBAK KÖZÖTT A TÖKÖLI TISZTELETDÍJ

Nagy változások történtek az önkormányzati választások rendjében. A Parlament jelentõs létszámcsökkenést
eredményezõ jogszabályt fogadott el. A törvény egyértelmû célja a költségek csökkentése. Tökölön ez a folyamat
11 fõs testületet eredményez. Itt csupán 2 fõs csökkenés történik, mert a város lakossága 10.000 fõ fölé került. A
korábbi helyzetben csupán 8 fõs képviselõ-testület állt volna fel.
A költségcsökkentési szándék indokolt igény, azonban tudni kell, hogy a kisebb létszámú, kevés helyi adóval s

elkötelezett képviselõkkel rendelkezõ településeken ez az elmúlt évtizedekben is alacsony költséget jelentett.
A képviselõk adózásuktól függõen nettó 32-39 eFt-ot, a bizottsági tagok 18-20 eFt-ot vehetnek át. Ezt az össze-

get szabadon használhatják, költségeik ellentételezésére, vagy jótékonysági, városfejlesztési célokra.
Tököl rendezett költségvetésû, takarékosan mûködõ, gyarapodó település. Eredményeit, helyzetét a képviselõ-

testület felkészült, megfontolt döntéseinek köszönheti.

Jelentõs tököli adókedvezmények

A város költségvetésének igen fontos eleme a helyi adó-
rendszer. Tökölön négy adófajta került bevezetésre.
� Építményadó
� Kommunális adó
� Helyi iparûzési adó
� Gépjármûadó
1. Építményadómértéke a képviselõ-testület döntése alap-

ján a kis- és középvállalkozások helyzetére tekintettel je-
lentõs kedvezménnyel került bevezetésre. 2010. január
1-jétõl � a törvényi 1.241 Ft/m2 maximummal szemben
56, 48, illetve 40%-os mértékû � a vállalkozás céljára
szolgáló építmények adóköteles alapterülete után: 700
Ft/m2/év, illetve 600 Ft/m2/év és a nem lakás céljára szol-
gáló építmények közül az üdülõ esetén: 500 Ft/m2.

2. A kommunális adómértéke jóval a jogszabályokban biz-
tosított lehetõség alatt van. A törvényi 16.550 Ft/év adó �
maximummal szemben a tököli képviselõ-testület 36%-
osmértékû � 6.000 Ft/évmértékben határoztameg ezt az
adónemet. Ez több mint 50%-os kedvezményt jelent.

3. A helyi iparûzési adómértéke ebben az évben is az adó-
alap évi 2%-a.

4. Gépjármûadómértékét az országgyûlés határozza meg.

Tökölön nem kell fizetni az útépítésért

Változó a települések gyakorlata az útépítések finanszí-
rozásában. Taksonyban jelentõs összegeket kérnek az in-
gatlan-tulajdonosoktól a beruházásra. 180-240 eFt körül
volt az az összeg, amellyel hozzá kellett járulni az útépí-
téshez. A 10 évi törlesztés eredménye egyébként rende-
zett, szegélyköves út a házak elõtt.
Halásztelken korábban hasonló döntést hozott a testü-

let, amit azonban késõbb visszavontak.
Tökölön csakúgy, mint Szigethalmon, a város térítés-

mentesen építi az utakat.
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Két minõség-
ben, azaz ország-
gyûlési képviselõ-
ként és Tököl vá-
ros polgármeste-
reként kerestük
megHoffman Pált
kérdéseinkkel.
Az egyik téma a

parlamenti tapasz-
talataira, a másik
pedig két kiemelt,
térségbeli beruhá-
zás sorsára vonat-
kozik.

� Milyennek látja az országgyûlés munkáját
honatyaként, olyan avagy más, mint ahogy azt
elképzelte?
� Felelõs parlamenti munkát és kor-

mányzást tapasztalok. Megállítottuk a
rombolást, az ország tönkretételét, a hazu-
dozást. A munka elején vagyunk. Feleme-
lõ érzés volt a határon túli magyarok ál-
lampolgárságáról, valamint a nemzeti ösz-
szefogásról szóló döntések részesének len-
ni. Több mint ötven jogszabály hoz válto-
zást a családok, az emberek életében. Az
oktatás, a közbiztonság, a vállalkozások, a
szociálpolitika területén elindított változá-
sokat egyértelmûen támogatólag fogadták
a választók.

�Mikor és milyen témában hangzik el képvi-
selõi szûzbeszéde?
� A képviselõi munka több rétegû, a

parlamenti felszólalásoknál sok esetben
hangsúlyosabb az aktív bizottsági, válasz-
tókerületi, érdekképviseleti munka. A
Sport és Turisztikai Bizottság tagjaként je-
lentõs változásnak tartom az öt kiemelt
csapatsportág új támogatási lehetõségeit,
de ennél is fontosabb, hogy tovább folyik
a fiatalok mindennapi sportolási feltétele-
inek, a szabadidõsport s a hagyományos
magyar sikersportágak megsegítésének
elõkészítése.
A választókerületi ügyek sem tûrnek ha-

lasztást. A Kis-Duna és a Gerincút ügye a
korábbi, az Önök újságjában is megjelent
diadaljelentésekkel ellentétben, a szocia-
lista kormány kudarctörténete. Választói
megkeresésekre dolgoztam az ELMÛ
szolgalmi jog bejegyzési akciójának ellen-
õrzésén. A nyugdíjasokat érintõ változások
felgyorsításán, például a nõk 40 évesmun-
kaviszonya utáni nyugdíjba vonulásának
biztosításán. Az önkormányzatokat érintõ
változások pontosításán.
� Hosszú évek óta kampánysláger választó-

kerületében a Ráckevei-(Soroksári)-Dunaág
rendbetétele, valamint a szigeti gerincút kiépíté-
se. Egy ideje meglehetõsen nagy a csönd a két
beruházás körül. Miként állnak a munkálatok?
� A kérdés szerint évek óta kampányslá-

ger a Kis-Duna rendbetétele és a Csepel-
szigeti Gerincút kiépítése. A kérdést sze-
rintem nem úgy kell föltenni, miként áll-
nak a munkálatok, hanem arra kell rákér-
dezni, miért nem indultak el a munkála-
tok? Miért nem adták be az Európai Uni-
óhoz a Kis-Duna rekultivációs programot,
miért nem adta meg a fõvárosi és a csepe-
li közgyûlés a szükséges tulajdonosi nyilat-
kozatokat, miért kötöttek szerzõdést a ki-
vitelezõ véggel a gerincút építésére két
nappal a választások elõtt, ha nem rendel-
keztek a területek tulajdonjogával. Miért
hagyták, hogy a lehetséges és nagy hang-
gal, táblákon is hirdetett 4,3 mrdFt-ból
majd 2 mrdFt elvesszen? Miért csonka
programot terveztettek? És végül most
miért hallgatnak azok, akik a korábbi
években elszúrták a beruházások elõkészí-
tését?
Mára már világossá vált a szándék az új

kormány idõszakára átlátni a feladatokat.
Véleményem szerint rövid idõn belül meg
kell állapítani a valós helyzetet, errõl tájé-
koztatni kell az embereket és egyértelmû-
vé kell tenni, hogymimindent elkövetünk
azért, hogy a problémák megoldódjanak.
A Gerincút megépüljön, s a Kis-Duna vize
� amely ma olyan zavaros, mint a beruhá-
zások körüli helyzet � megtisztuljon.

(Kõhalmi Dezsõ � Dunavölgye)

VÁLASZOL A PARLAMENTI KÉPVISELÕ

Nagymédiaérdeklõdéstkeltaháromtelepülés�Tököl,
Halásztelek,Szigethalom�közösszennyvíztisztítóprojektje.

HoffmanPálazMTV-neknyilatkozikapályázatról

LátványosanmegszépültaTVCSKft.épületénekkörnyezete.
Avirágosszigetsanövényzetgondosápolásaszemet

gyönyörködtetõlátvány

FOLYIK AZ ÚTÉPÍTÉS A LAKÓTELEPEN
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Tököl sportjának kimagasló alakja,
korosztályának egyik, ha nem a legjobb
játékosa. Sokak fiatalságának egy fontos
tanúja ment el Füredi János szemé-
lyében.
A sport, a kézilabda szeretete végigkí-

sérte az életét. Fiatalon elsõ osztályú já-
tékos volt a Csepelben. Legendás idõk,
legendás szereplõjeként már 1949-ben
nagypályás mérkõzést szerveztek a tö-
köli Vásártéri futballpályán. Majd az öt-
venes évek végén, a hatvanas évek ele-
jén már kispályán ért el sikereket. 1964-
ben egy olyan idõszakban, amikor a
tökölieknek nagy szükségük volt a büsz-
keséget, összetartozást erõsítõ sikerekre,
pályát építettek, csapatot szerveztek.
Olyan csapatot, amelyre 40-50 év táv-

latából is büszkén emlékeznek a
tököliek. Az 1964. Országos Spartakiád
megnyerése, Tököl országos hírûvé té-
tele olyan teljesítmény, ami sosem fog
elveszni a város történelmébõl.
Ügyesség és bátorság az a két tulaj-

donság, ami az embereknek Füredi
Jánosról vagy ahogy a szurkolók, csa-
pattársak emlegették, a Gángóról
eszükbe jut. Segítõkész volt, szeretettel
fordult a fiatalokhoz. A sors megadta
neki, hogy elsõosztályú, sõt válogatott
játékosok kerültek ki környezetébõl.

Különösen büszke volt Szilágyi Pistá-
ra, aki világválogatott lett, ráadásul az õ
posztján. És nagy-nagy örömmel élte
meg, hogy fia Tibor is méltó követõje
volt a játékban. A kézilabdások közös
történeteiben megmarad a megyeszerte
elismert sportolónak, sportvezetõnek,
akit saját közössége, Tököl is elismert.
A rendszerváltás utáni képviselõ-tes-

tület Tököl Sportjáért elismerõi díjjal
tüntette ki. Az elismerés mellett öröm-
mel élte meg, hogy igényelték észrevé-

teleit, hogy az utódokat nem húzta visz-
sza semmi, valóra váltották az elõdök
álmait. Az Pest megyei bajnokságból a
magyar bajnokság másodosztályába
jutottak.
Büszke volt az eredményekre, rend-

szeres látogató volt a feketesalakos pá-
lyát felváltó Sportcsarnokban, edzése-
ken és meccseken is. Szinte jelképes,
hogy a végzetes esemény is ott, a világ
egyik legjobb csapata, a Veszprém
tököli vendégjátéka elõtt érte.

Képeinkkel Füredi János emlékének
adózunk.

A család és sportbarátai búcsúztak Füredi Jánostól
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Fölényes gyõzelmet aratott a Tököl VSK
4:0-s sikerrel kezdte meg szereplését az NBIII-as bajnokság Al-

föld csoportjában a Tököl VSK labdarúgócsapata. A Csepel-szigeti
gárda hazai pályán, rekkenõ hõségben fogadta szombaton a Gyula
együttesét. A hazaiaknál bár kevés a hadra fogható játékos, de õk
jól és meggyõzõen játszottak a fiatalokkal teletûzdelt gyulai csapat
ellen. A mezõnybeli fölény ezúttal a gólok számában is megmutat-
kozott, 4:0 lett a végeredmény, ami jobb helyzetkihasználás esetén
akár a duplája is lehetett volna. Nagy László, a Tököl VSK vezetõ-
edzõje a Lakihegy Rádiónak elmondta: egyértelmû volt, hogy ki a
jobb a pályán, és ezúttal a játékvezetés is szinte hiba nélküli volt.
Második fordulóban szerzett újabb kiütéses gyõzelmével az

NBIII-as labdarúgó bajokság Alföld csoportjának élére állt a Tököl
VSK. A tököliek hazai pályán verték 5:1-re a Jánoshidai SE gárdá-
ját. Az ellenfél nem volt ismeretlen a Tököl VSK számára, hiszen
nemrég a DMTK búcsúztatta a Jánoshidát a Magyar Kupától, rá-
adásul az elsõ fordulóban is 4 gólos, 7:3-as vereséget szenvedtek.
NagyLászló vezetõedzõ tanítványai tehát tudták, hogy valószínûleg
nem a bajnokság legacélosabb csapatával találkoznak, ennek elle-
nére nem becsülték le õket, bár a végén kiengedtek egy kicsit, en-
nek is köszönhetõ a bekapott gól. A tréner rádiónknak elmondta:
örül, hogy csapata ismét többgólos sikert aratott. A tököliek két for-
duló után 6 ponttal és +8-as gólkülönbséggel állnak a tabella élén.
Szarvas � Tököl 1-1 (0-0)
Szarvas, 450 nézõ. Vezette: Juhász M. (Török S., Cseh G.)
Nagy László: � A két pontot a kihagyott helyzetek miatt hagy-

tuk Szarvason. Megtartottuk a tavalyi helyzetkihasználásunkat
idén is, már ami az eddigi meccseket illeti. Jó csata volt, lüktetett
a játék, viszont csak 11-esbõl tudtunk gólt szerezni. Egy óriási ki-
hagyott helyzet utáni kontrából kaptuk a gólt, de nálunk is volt
kapusbravúr bõven. Meg kell találnunk a góllövõ cipõnket.
� Véleménye szerint mi az oka a góltalanságnak?
� Sok sérülés volt a héten, keveset edzettek a húzóembereknek

számító játékosok. Nem tudtak tiszta fejjel pályára lépni, nem volt
meg a kellõ koncentráció a részükrõl. Kerekes Zsolt játszani sem tu-
dott, mert bedagadt a bokája, és a combja is fájt. Meg kellett volna
nyernünk ezt ameccset. Véleményem szerint hamár elvállalja vala-
ki a játékot, akkor elvileg egészségesnek kéne lennie, de a sérülések-
tõl szenvedõk közül néhányan nem tudtak jó döntést hozni a pá-
lyán.
Tököl � Szabadkígyós 3-1 (1-0)
Tököl, 200 nézõ. Vezette: Bathó V. (Miklós M., Munkácsi L.)
A 29. percben 0-0 állásnál a tököli Dévai Csaba 11-esét a

Szabadkígyósiak kapusa, Farkas Zsolt hárította.
Nagy László: � Az ehhez hasonló kötelezõ gyõzelmeket nehéz

hozni. Sok helyzetet puskáztunk el, és számtalanszor hagytuk el-
lenfelünket veszélyes szituációban kibontakozni. Két döntetlen
után végre nyertünk, de ennél sokkal többet kell majdmutatnunk
a jövõben. Sok sérültünk volt a héten, összesen tizenhatan tud-
tunk eljönni Hevesre, ahol jó volt a játékvezetés.
Szolnoki Spartacus � Tököl 3-2 (0-1)
Szolnok, 200 nézõ. Vezette: Fülöp I. Z. (Orosz K., Kovács P.)
Nagy László: � A csapat talán egy vagy két játékos kivételével

mindent megtett, hogy felhozza az eddig gyengén szereplõ Spar-
tacust, és megszerezhessék elsõ gyõzelmüket. Ráadásul mûfüves
pályán játszottunk.
� Mi a konkrét problémája saját csapatával?
� Néhányan nem hitték el, hogy ilyen körülmények között is

ugyanúgy kell hozzáállni egy mérkõzéshez, mint bármelyikhez.
Nem lehet nagy mellénnyel kifutni a gyepre azért, mert esélyesek
vagyunk. Mire észhez kaptak a játékosaink. Addigra elveszítettük
a meccset. Sok a sérült és a lábadozó, így olyan futballistákat kel-
lett pályára küldenem, akik nem is nagyon edzettek eddig. Vicce-
sen úgy mondhatnám, �rápihentünk� a Vasas elleni kupameccsre.

Tököl � Tisza Volán-Szeged 1-1 (0-0)
Tököl, 300 nézõ. Vezette: Pikó A. (Tóth Õ., Kálé E.)
Tököl VSK: Balázs L. 5, Telegdi G. 5, Szirtesi A. 3, Filó T. 6,

Váradi R. 5 � Riedl J. 5, Dévai Cs. 5, Kóbor Cs. 5, Kosuth M. 5 �
Radnics L. 5, (Joszkin M. 0,73. p.), Dohány E. 5. (Csányi D. 0,81)
Edzõ: Nagy László. Gól: Filó T. 8 11-esbõl), ill. Völgyi R.
Kiállítva: Szirtesi A. a 63. percben (ellenfele ellökéséért)
Nagy László: Rengeteg helyzetet dolgoztunk ki, amelyeket ki

is hagytunk. Nincs igazság a futballban, mert sokkal több zic-
cerünk volt ellenfelünknél, mégis döntetlen lett a vége. Egyedül
Kerekes Zsolt volt sérült, de így is csupán 15 hadra fogható játéko-
som volt. A kispadon ifisták voltak, viszont a felnõttek mondtak
csõdöt. Továbbra is a helyzetkihasználással vannak gondjaink.

LENDÜLETES KÉZILABDÁS RAJT
37:33-as gyõzelemmel kezdte a 2010/2011-es szezont az

NB1/B Nyugati csoportjában szereplõ Tököl KSK férfi kézi-
labdacsapata. A tököli gárda szeptember 11-én látta vendégül
a PLER KC második csapatát. Gyõrffi Sándor, a tököliek edzõ-
je rádiónknak elmondta, hogy nagyon rosszul kezdték a mér-
kõzést, az elsõ félidõben végig fej-fej mellett haladt a két gár-
da, a második játékrészre azonban összeszedték magukat és 7-
8 góllal el tudtak húzni. Hozzátette: a játék vége felé a padon
ülõket becserélte, hogy õk is lendüljenek játékba, ám ahelyett,
hogy tartották volna az eredményt, fölhozták az ellenfélt 4 gól-
ra. Hangsúlyozta: hétvégén a Várpalota otthonába látogatnak,
ahol szeretnének visszavágni a tavalyi 15 gólos vereségért.
Nagyarányú, kilencgólos vereséget szenvedett az NBI/B

Nyugati csoportjában szereplõ Tököl KSK férfi kézilabdacsa-
pata a bajnokság második fordulójában. A Csepel-szigeti ala-
kulat az elsõ fordulóban mutatott remek szereplése után nagy
reményekkel utazott szeptember 18-án a Várpalotai Bányász
SK otthonába, ahol egy szoros félidõ után, végül nem sikerült
a gyõzelem. Gyõrffi Sándor, a Tököl KSK vezetõedzõje rádi-
ónknak elmondta, hogy a vereség többek között annak volt
köszönhetõ, hogy az elsõ félidõben rengeteg ziccert kihagytak,
valamint lehangoltan, tudásuk alatt játszották végig a mérkõ-
zést a játékosok. Ha komolyabb eredményt szeretnének elérni
a bajnokság végén, akkor most hétvégén mindenképpen gyõz-
ni kell az újonc Kalocsa ellen � tette hozzá Gyõrffi Sándor.
Kiütötték a tököli férfi kézilabdázók a Kalocsai KC csapatát

az NBI/B bajnokság 3. fordulójában. A Tököl KSK gárdája
idegenben lépett pályára, és bár az elsõ félidõt követõen még
csak egy góllal vezetett, a második játékrészben 28-szor talál-
tak a tököliek a kalocsaiak kapujába, amivel egyértelmûvé tet-
ték a két csapat közötti különbséget. A vége 41:29 lett. A Cse-
pel-szigetiek kiváló támadójátékukkal idénybeli második sike-
rüket aratták, azonban egy vereség is áll a csapat neve mellett,
így jelenleg ötödikek a tabellán. A Tököl KSK férfi kézilabdá-
zói a következõ fordulóban otthon fogadják a 7. helyezett
Alba Regia KSE-t.
Hét gólos idegenbeli vereséget volt kénytelen elkönyvelni az

elmúlt hétvégi találkozón a tököli nõi kézilabda csapat. Kerék-
gyártó Zsolt együttese 39-31-es vereséget szenvedett a Dunaúj-
városi NKSE csapatától. A Csepel-szigeti lányok az elsõ félidõ-
ben gyengén játszottak, minden kísérletük kudarcba fulladt és
úgy a támadásban, mint a védekezésben sok hiba esett. A má-
sodik félidõre tértek csak magukhoz a tököli kézisek, hiszen a
31 gól a támadó játékot dicséri. Élvezhetõ játékot mutattak, de
ez nem volt elég az eredmény megfordításához Dunaújváros-
ban. Kerékgyártó Zsolt a Lakihegy Rádiónak elmondta: a hét-
végén a Vecséssel találkoznak, és akkor is mindenképpen az
erõs támadójátékot szeretné látni a lányoktól.

Fordulóról fordulóra
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Nem minden nap szerez az ember három gólt egy mérkõzés
alatt, ez a harminchét esztendõs veterán dunavarsányi játékos-
nak sikerült. Az univerzális futballistának nem elsõsorban a
góllövés a feladata, de mindenhol könnyedén feltalálja magát
a pályán.

Sok csapatot és osztályt megjárt labdarúgó Kiss Csaba, akinek
életében lassacskán a család veszi át a fõszerepet. Akármennyire
hívja õt a kötelesség és a felelõsség, a stoplist nem fogja egyha-
mar szögre akasztani.
� Meséljen a futballista múltjáról. Milyen fontosabb állomá-

sokat említene meg a karrierjével kapcsolatban?
� Túlzás lenne azt mondani, hogy nagyon hosszú lenne az egé-

szet teljes egészében elmesélnem, úgyhogy csak a számomra leg-
fontosabb részeket emelném ki. Alapvetõen csepeli nevelés va-
gyok, ott cseperedtem fel, sok emlék köt a szigethez. Pályafutá-
som csúcsát a Szigetszentmiklós csapatával értem el, ahol kétezer-
ben sikerült megnyernünk az NB III-at, és felkerültünk a másod-
osztályba. Talán azt az idõszakot nevezhetem a legsikeresebbnek
az összes közül. Azután Tökölre kerültem, ahol egy szintén sike-
res periódus során megnyertük a megyei I. osztály küzdelmeit. A
következõ szép emlékem a Solymár együttesével volt, ahol a bu-
dai járásban aranyérmet szereztünk. Azon szép évek után követ-
kezett a Halásztelek, amelyet a Bugyi követett, és végül onnan ke-
rültem jelenlegi állomáshelyemre, Dunavarsányba.
� Túlzás lenne azt mondani, hogy vándormadár beállítottsá-

gú? Tervez még mozogni a jövõben?
� A látszat ellenére én nem vagyok egy izgõ-mozgó típusú em-

ber. Azok a váltásaim, amelyek megtörténtek, sohasem a saját,
önkényes döntéseim miatt váltak valóra. Egészen egyszerûen ar-
ról van szó, hogy az ember öregszik. Mint minden sportágban,
így a labdarúgásban is eljön az idõ, amikormár nem a legfrissebb
az ember, és ezt most nem csupán a testi, fizikai állapotra értem,
hanem morális okai is vannak. Egyrészt adott az idõsödés folya-
mata, amely mérvadó, egyre kevesebbet számítottak rám, egyre
lejjebb kerültem. Ez egy természetes folyamat. Ha fiatal vagy és
erõs, akkor kellesz, ha öregebb leszel, és picit lassabban futsz, ak-
kor már nem számolnak annyira veled. Tulajdonképpen így le-
het a legegyszerûbben jellemezni a pályafutásom alakulásának
okait. Folyamatosan kijjebb kerülök a középpontból, végül aztán
teljesen eltûnök, s ezután már csak az emlékeim maradnak, vagy
esetleg mások emlékei rólam. Ez így van rendjén. Persze azért
még koránt sincs vége a pályafutásomnak, jelenleg még a
Dunavarsányért hajtok minden meccsen. A feltett kérdésére visz-
szatérve nem tudom még, hogy mit tartogat számomra a jövõ,
egyelõre a jelenlegi csapatomra koncentrálok.
�Mire gondolt, amikor aztmondta, hogymorális okai is van-

nak a futball háttérbe szorulásának az életében?
� Ez is igen egyszerû. Családos ember vagyok. A labdarúgásból

nem tudnék megélni, és nekem gondolnom kell a szeretteimre.
SajnosMagyarországon sok egyébmellett egy igen tehetõs mecé-
násra is szüksége van az embernek, ha jó pénzt akar keresni hosz-
szú távon a futballból, ez nekem nem adatott meg. Ebbõl egyér-
telmûen következik, hogy miért szorul háttérbe hõn szeretett
sportágam. Van egy hároméves kislányom, egy kedves feleségem
és gondolnom kell rájuk, õk mindennél fontosabbak már. Jelen-
leg egy közismert üdítõ-forgalmazó vállalatnál dolgozom, mint
területi képviselõ, és ebbõl szerencsére telik az én kis családomra.
� Meséljen az elmúlt hétvégi, Táborfalva ellen elért mester-

hármasról.
� Az elsõ gólom tizenegyesbõl született, de nem szeretném fel-

fedni a titkot a büntetõrúgásoknál használatos technikámról,
ezért arról nem mondok többet. A második találat egy a védõk
mögé belõtt, jobboldalról érkezõ keresztlabdából jött, amelyet
egy pattanás után jobbal a hosszúba helyeztem. A harmadik gól
volt számomra a legemlékezetesebb: a bal hátvédünk végigvitte a
labdát az egész pályán, majd szó szerint erõbõl középre centere-
zett, szerencsére jókor voltam jó helyen, és elég volt belevetõd-
nöm a passzba.
� Hogyan látja a fiatalok helyzetét Dunavarsányban?
� Hazudnék, ha azt mondanám, hogy nincsenek fiatal tehetsé-

gek a csapatban. Ugyanakkor probléma, hogy ezek a gyerekek
nem kapják meg a megfelelõ alapképzést, nincsenek úgymond
leedzve, helyezkedési hibákat követnek el. Ez a probléma nem
csak Dunavarsányban van jelen, hanem számos helyen az ország-
ban. Talán többet kéne ellesni az idõsebb, tapasztaltabb játéko-
soktól, mint például Jeszanovits Balázstól, a tököli öregfiúkból.
Szeretnék neki gratulálni a Délegyháza ellen nyújtott remek tel-
jesítményhez. (Sportszelet)

Kiss Csaba legszívesebben minden héten
mesterhármast szerezne

Olajos Enikõ is résztvevõje lesz a Kick-Box
Országos bajnokság döntõjének

Szeptember 11-én Esztergomban, Olajos Enikõ is tatamira
lép a kick-box felnõtt ob-n. A Szigetszentmiklós � Tököl Sport-
egyesület versenyzõje a legfrissebb pontszámítás alapján, 55 kg
kategóriában fog küzdeni a felnõttek között.
Olajos Enikõ utánpótlás válogatott versenyzõ, jelenleg és Vb-

re készül, így ez a lehetõség jó felkészülés lesz a belgrádi viadal-
ra. Enikõvel kiegészülve így négy sportoló fogja képviselni tér-
ségünket a küzdelmek során.
A döntõ résztvevõi:Wágner Vivien 60 kg � Olajos Enikõ 55

kg � Takács Péter és Laszák Zoltán 69 kg.

Wágner Vivien térségünk kick-box kiválósága egy
újabb bemutató bokszmérkõzésen bizonyította

tehetségét
Augusztus 21-én a �Halásztelki Városnapokon� rendezett

Boksz Gálán Vivien egy 3 menetes bemutató mérkõzést vívott
Czuri Mónikával a helyi boksz klub versenyzõjével. A közönség
technikás mérkõzést láthatott, ahol Wágner Vivien egyhangú pon-
tozással gyõzött és ismét megerõsítette a szakemberek pozitív
véleményét, mely szerint nagy jövõ vár térségünk nagy tehet-
ségére.
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Városunk madártávlatból


